
Протокол
№ 36

Днес 29.01.2010 г. от 14.00 ч. в Заседателната зала на Младежкия дом се проведе заседание на 
Общински съвет – Монтана.

В работата на заседанието взеха участие 33 общински съветници.
В заседанието взеха участие и: 
г-н Златко Живков – Кмет на Община Монтана
г-жа Весела Коларска – Зам.кмет на Община Монтана 
г-н Румен Ангелов – Зам.кмет на Община Монтана 
г-н Тихомир Антонов – Зам.кмет на Община Монтана
г-н Мариус Конов – Секретар на Община Монтана
г-жа Соня Тодорова – Дир.Дирекция „ОС” при Община Монтана
г-жа Антоанета Коцина – Дир.Дирекция „АПИО” при Община Монтана
г-н Любомир Стефанов – Дир.Дирекция „ФСД” при Община Монтана 
г-н Александър Герасимов – Дир.Дирекция „ХД” при Община Монтана
г-н Деян Димитров – Дир.Дирекция „ЕИИР” при Община Монтана
г-н Вивиан Григоров – Дир.Дирекция „ОТС” при Община Монтана
г-жа Силвия Първанова – Н-к сектор  “Бюджет” при Община Монтана
г-жа Миленка Маркова – Н-к отдел  “Счетоводство” при Община Монтана
г-жа Ивелина Иванова – гл. Експерт “Бюджет” при Община Монтана
г-жа Юлия Игнатова – гл. Експерт „Строителство” при Община Монтана
Кметове и кметски наместници в Община Монтана
Заседанието беше открито и ръководено от г-н Светлин Николов – Председател на ОбС –

Монтана и г-н Диман Георгиев – Зам. председател на ОбС – Монтана.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Моля да заемете мястото си в залата. След направената 
проверка от 33 общински съветници, присъстват вече 29 общинска съветници, имаме необходимия 
кворум и можем да започнем работа. Откривам 36-та сесия на ОбС – Монтана. Предварително ви е 
раздаден проекта за Дневен ред на днешната сесия. Има ли някой, който да желае да вземе отношение
и съответно да направи предложение за отпадане на някои от точките или за включване на нови точки 
за обсъждане на днешния Дневния ред? Иво Цветанов Иванов, заповядай.

Г-Н ИВО ИВАНОВ: У-ми г-н Председателю, колеги, ползвам възможността да кажа, че 
преди четири дни нашия Кмет беше за втори път избран в Комитета на регионите в Брюксел, аз искам 
да му честитя от името на нашата група, защо не и от името на всички. Това е позиция за него, за 
Монтана, това е възможност за повече информация, за повече проекти и разбира се за повече работа. 
Пожелаваме му нови и успешни пет години и ще се видим 2015 год. 

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Не беше по Дневния ред, но иначе си заслужава вниманието, 
което имаме и на международна сцена бих казал, но така или иначе Комитета на регионите е една 
сериозна организация, в която ще имаме сериозни позиции с присъствието на нашия Кмет. Успех.

По Дневния ред, има ли някой, който желае да вземе отношение? Не виждам. Преминаваме 
към гласуване на Дневния ред. Моля онези от вас, които са „за” предложения ви Дневен ред да бъде 
Дневен ред на днешната сесия моля да гласува със „за”

„за” – 32, 
„против” – 0, 
„въздържали се” – 0
Приема се

ДНЕВЕН РЕД:
1. 08-01-19/22.01.10 г. Докладна записка от Златко Живков-Кмет на Община Монтана, 

относно приемане отчета за изпълнение на бюджета и на извънбюджетните средства на Община 
Монтана за 2009г.

2. 08-01-18/22.01.10 г. Докладна записка от Златко Живков-Кмет на Община Монтана, 
относно отчет на общинския дълг за 2009 год.

3. 08-01-21/25.01.10 г. Докладна записка от Златко Живков-Кмет на Община Монтана, 
относно приемане на годишна програма за управление и разпореждане с имотите – общинска 
собственост за 2010 година.
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4. 08-01-22/25.01.10 г. Докладна записка от Златко Живков-Кмет на Община Монтана, 
относно приемане на такса за кратковременно паркиране в “синя зона” определена от Наредбата за 
организация на движението на територията на гр. Монтана.

5. 08-01-23/27.01.10 г. Докладна записка от Златко Живков-Кмет на Община Монтана, 
относно разглеждане и приемане на Общински бюджет за 2010 г. 

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Започваме по днешния Дневен ред, който е сериозен Дневен 
ред, който касае изминалата 2009 год. по отношение на касовото изпълнение на Бюджета и съответно 
решенията, които трябва да приемем и в крайна сметка приемането и на Бюджет 2010 на Община 
Монтана.  

ТОЧКА ПЪРВА: 08-01-19/22.01.10 г. Докладна записка от Златко Живков-Кмет на 
Община Монтана, относно приемане отчета за изпълнение на бюджета и на извънбюджетните 
средства на Община Монтана за 2009 г.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Преминаваме към първа точка от днешния Дневен ред по 
отчета. Вносителите? Няма. Искам да съобщя, че по тази точка от Дневния ред комисиите, които 
разгледаха изключае само и единствено ПК по Молби и жалби дадоха положително становище по 
направения отчет за 2009 год. Който желае да вземе отношение по отчета да заповяда. Предварително 
заявени изказвания няма, така че от залата, които желаят да допадат знак. Има ли желаещи? Не 
вижда. Тъй като нямаше разисквания по тази точка, а именно прима отчета за изпълнение на бюджета 
и на извънбюджетните средства на Община Монтана за 2009 г., преминаваме към поименно 
гласуване

Поименно гласуване на съветници: „ЗА”, „ПРОТИВ” и „ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ”
Ангелина Стоичкова За Камелия Трифонова За
Ани Стаменова За Крум Милетиев За
Ант. Александрова За Любомир Бояджиев ----
Бойко Димитров За Людмил Джурджов За
Борис Тачев За Найден Найденов За
Валтер Аспарухов За Нистор Каменов За
Веселин Игнатов За Павел Цочев За
Диман Георгиев За Петко Петков За
Димитър Йотински За Пламен Мечков За
Емил Ангелов За Росен Белчев Въздържал се
Златко Тодоров За Светлин Николов За
Ивайло Георгиев За Светозар Григоров За
Иван Тодоров За Станислав Станоев За
Иван Славчов За д-р Тодоров За
Иво Гигов За Тодор Тодоров За
Иво Иванов ---- Юлиан Александров За
Ивета Станкова За

30 / 0 / 1
Приема се 

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Не присъства на гласуването г-н Иво Иванов тъй, като е 
декларирал, че има частен интерес свързан с тази Докладна записка.

Решение
№ 411

На основание чл.21, ал.1, т.6 от ЗМСМА, чл.30 ал.1 и чл.42 ал.4 от Закона за 
общинските бюджети и чл.60, ал.1 от Наредбата за съставянето, изпълнението и 

отчитането на общинския бюджет
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Общински съвет - Монтана
Реши:

1. Приема отчета за касовото изпълнение на бюджета и на извънбюджетните средства 
на Община Монтана за 2009 година.

2. Приема отчета на местната комисия  по чл.8 от ЗУЖФГМЖСВ за 2009 г.

ТОЧКА ВТОРА: 08-01-18/22.01.10 г. Докладна записка от Златко Живков-Кмет на 
Община Монтана, относно отчет на общинския дълг за 2009 год.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Преминаваме към т.2 от днешния Дневен ред. Вносителите? 
Няма. От залата? По тази точка от Дневния ред постоянните комисии, която я разгледаха дадоха
положителни становища. Не виждам. Преминаваме към поименно гласуване на решенията по т.2 от 
Дневния ред

Поименно гласуване на съветници: „ЗА”, „ПРОТИВ” и „ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ”
Ангелина Стоичкова За Камелия Трифонова За
Ани Стаменова За Крум Милетиев За
Ант. Александрова За Любомир Бояджиев За
Бойко Димитров За Людмил Джурджов За
Борис Тачев За Найден Найденов За
Валтер Аспарухов За Нистор Каменов За
Веселин Игнатов За Павел Цочев За
Диман Георгиев За Петко Петков За
Димитър Йотински За Пламен Мечков За
Емил Ангелов За Росен Белчев За
Златко Тодоров За Светлин Николов За
Ивайло Георгиев За Светозар Григоров За
Иван Тодоров За Станислав Станоев За
Иван Славчов За д-р Тодоров За
Иво Гигов За Тодор Тодоров За
Иво Иванов За Юлиан Александров За
Ивета Станкова За

33 / 0 / 0
Приема се

Решение
№ 412

На основание чл. 9 от Закона за общинския дълг 
Общински съвет - Монтана

Реши:
Приема на основание чл. 9 от Закона за общинския дълг Отчета за състоянието на 

общинския дълг на Община Монтана за 2009 год.

ТОЧКА ТРЕТА: 08-01-21/25.01.10 г. Докладна записка от Златко Живков-Кмет на 
Община Монтана, относно приемане на годишна програма за управление и разпореждане с 
имотите – общинска собственост за 2010 година.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Преминаваме към следващата точка от Дневния ред, а именно 
приемане на годишна програма за управление и разпореждане с имотите – общинска собственост за 
2010 година. Постоянните комисии, дадоха положително становище, като комисията по Местно 
самоуправление има предложение, което да бъде включено в решението, то е визирано в справката 
изготвена за проведените заседания, а именно „В 45 дневен срок да се внесе информация от общинска 
администрация в ОбС за обработваемостта на земите по чл.19, след направена проверка в Областна 
дирекция “Земеделие”, което ще прогласуваме явно, преди преминаване цялостно гласуване на тази 
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Докладна записка. Вносителите? Приемате предложението на комисията, благодаря. Моля за 
отношение по така направения проект за решение и съответно приемане на Годишната програма за 
управление и разпореждане с имотите – общинска собственост за 2010 година. Има ли някой, който 
желае да вземе отношение? Не виждам. Преминаваме към поименно гласуване на решението, след 
като администрацията приема предложението на комисията, като т.2 от решението няма да го 
прогласуваме отделно, а премиваме към поименно гласуване на целия проект за решение с това, 
което администрацията заяви, че го приема и съответно програмата  

Поименно гласуване на съветници: „ЗА”, „ПРОТИВ” и „ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ”
Ангелина Стоичкова За Камелия Трифонова За
Ани Стаменова Въздържал се Крум Милетиев За
Ант. Александрова За Любомир Бояджиев За
Бойко Димитров За Людмил Джурджов За
Борис Тачев За Найден Найденов За
Валтер Аспарухов За Нистор Каменов За
Веселин Игнатов За Павел Цочев За
Диман Георгиев За Петко Петков За
Димитър Йотински За Пламен Мечков За
Емил Ангелов За Росен Белчев За
Златко Тодоров Въздържал се Светлин Николов За
Ивайло Георгиев За Светозар Григоров За
Иван Тодоров За Станислав Станоев За
Иван Славчов Против д-р Тодоров За
Иво Гигов За Тодор Тодоров За
Иво Иванов За Юлиан Александров За
Ивета Станкова За

30 / 1 / 2
Приема се

Решение
№ 413

На основание чл. 21, ал. 1, т. 12 от Закона за местното самоуправление и местната 
администрация и чл. 8, ал. 9 от Закона за общинската собственост

Общински съвет - Монтана
Реши:

1. Приема „Годишна програма за управление и разпореждане с имоти – общинска 
собственост за 2010 година“.

2. В 45 дневен срок да се внесе информация от общинска администрация в ОбС за 
обработваемостта на земите по чл.19, след направена проверка в Областна дирекция 
“Земеделие”.

ТОЧКА ЧЕТВЪРТА: 08-01-22/25.01.10 г. Докладна записка от Златко Живков-Кмет на 
Община Монтана, относно приемане на такса за кратковременно паркиране в “синя зона” 
определена от Наредбата за организация на движението на територията на гр. Монтана.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Преминаваме към т.4 от днешния Дневен ред, а именно 
Докладна записка със сигнатура 22 - приемане на такса за кратковременно паркиране в “синя зона” 
определена от Наредбата за организация на движението на територията на гр. Монтана. Вносителите? 
Няма. От залата? Има ли някой, който желае да вземе отношение? По тази точка комисиите, които я 
разгледаха имат положителни становища. Крум Милетиев, заповядай.

Г-Н КРУМ МИЛЕТИЕВ: У-ми г-н Председател, у-ми г-н Кмете, дами и г-да общински 
съветници, при разглеждането в комисиите на тази докладна г-н Ангелов каза, че сега приемаме 
цените, а на следващи комисии ще приемем нови докладни, в които ще се регламентира начина за 
стопанисване на тези паркоместа и съответно начина, по който ще се извърши това деклариране на 
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тези неправомерно ползвани общински терени начина на плащане и т.н. Аз имам няколко въпроса - в 
анонса си г-н Кмета на разглеждането каза, че подобно нещо е направено в Община Пазарджик 
говоря за неправомерно ползвани общински терени. В интернет потърсих подобна информация как е 
направено, какви са били коментарите и намерих доста неща. Първо е имало възможност да се закупи 
право на стоеж, като съответно цените на това право на строеж са били определени в зависимост от 
това къде се намира терена в съответната градска зона І-ва, ІІ-ра, ІІІ-та или ІV-та. След това е имало 
обществено обсъждане на този въпрос. Става въпрос за около 2 000 гаража, така ни беше казано и 
най-вероятно тези жилища определено са в кварталите „Кошарник” и Стадиона. Тези 2 000 гаража 
касае някъде около може би, като население около 5 000 души. Не би ли трябвало да се подходи по 
подобен начин, да се направи някакво обществено обсъждане, да се види как се приемат тези неща, 
които приемаме. Сами разбирате какъв ще бъде конфликта. Най-вече от тази гледна точка, винаги 
има някои хора, които ще си декларират имотите, които ползват, но ще има и хора, които ще се 
скрият и със сигурност ще има – абе аз плащам, ама съседа не плаща. Нека да чуем и самите 
граждани, които ще бъдат пряко засегнати, това ми е въпросът. Относно „синята зона” подкрепям 
нещата, да се изчистят нещата как ще се администрира. Миналата година Община Враца мисля, че 
каза някаква скромна цифра, като печалба, мисля че беше под 10 хил.лв. Там се коментираше, че част 
от тези хора, които събират тези такси едно отчитат, друго не отчитат. Да се намери начин, как да се 
предотвратят тези неща. Това са ми нещата, които аз предлагам и да бъдат приети за обсъждане, 
когато се изготвят самите Наредби и за стопанисване на „синята зона” и за начина на събиране на 
тази такси. Благодаря за вниманието.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря на Милетиев. Има ли други, които желаят да вземат 
отношение по тази точка. Заповядай Иво Иванов.

Г-Н ИВО ИВАНОВ: Г-н Председателю, г-н Кмете, има една безспорна точка тук, не че 
другите са спорни, т.3 където има едни 200 лв. без ДДС. Питането ми е от кога почва да действа тази 
точка, това са сигурни пари общо взето, разчертани, написани, моята идея е от 01.02.2010 год.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря. Има ли други, които желаят да вземат отношение? 
Не виждам. Заповядайте г-н Кмете.

Г-Н ЗЛАТКО ЖИВКОВ: Г-н Председател, дами и г-да общинска съветници, да, това е 
докладна, която последните в двайсетина години за първи път разглежда ОбС на Монтана без 
значение в кой период и аз мисля, че крайно време беше за подобно нещо. По отношение на „синята 
зона” и паркирането в Централна градска част /ЦГЧ/ ние по нищо не се различаваме от нито един 
друг град на България. Искането на този и на предходния ОбС беше именно в тази посока за 
предприемане на действия, които да бъдат адекватни на силно нарасналия поток на МПС в 
областните градове пък и не само в областните градове. Затова аз искам да кажа, че при всички 
случай е възможно да има разминаване в очакванията от това, което очакваме ние и това, което ще 
стане, но не е възможно според мен повече да продължава по този начин и едва ли има някои от вас, 
който би иска. Дали Враца, за която стана дума или Плевен, смениха четири пъти Наредбата си и 
предложенията си тук, но не се отказаха от подобно въвеждане. Да не кажа за много по-малки 
градове от Монтана, които не са областни центрове, където редовно ми събират при пребиваване там 
подобни такси в ЦГЧ. Искам да кажа, че тази докладна и всичко, което касае „синята зона”, както 
вече стана въпрос ще бъде предмет на следващото заседание на ОбС най-вероятно и от тогава вече ще 
тече събирането на таксите г-н Иванов, защото „синята зона” все още не е определена. Ние в момента 
коментираме по принцип промяната в наредбата, тези 298 места, които ще бъдат предложени в ЦГЧ
ще маркират възможността за спиране и паркиране в тази част на града, както и случаите като тези, 
които са описани в докладната. Така че аз мисля, че след следващата сесия, аз много се надявам това 
да стане още следващия месец, лично се надявам час по скоро да влезе Наредбата, защото тя има 
отношение по приходната част на бюджета. За разлика от много общини в Северозападна България 
при това и големите областни центрове ни прави чест, че въпреки голямото напрежение в този месец 
и доста по-сериозната работа в това число на комисиите на ОбС, ние сме от малкото общини, които 
разглеждат приемането на общинския си бюджет в законоустановения срок в Държавния бюджет 45 
дневен срок след публикуването му. Аз мисля, че това е ангажимент и законовите срокове, които 
трябва да се спазват и се радвам, че това сме го направили. Така че на следващия ОбС подробно ще 
разгледаме предложението „синята зона” и вашите предложения, които имате и аз се надявам от 
01.032010 год. да влезе. Същото важи и за другото г-н Милетиев, за което казахте Вие. Не е само 
Пазарджик и Стара Загора и Кюстендил и други градове има, които са предприели някакви действия 
в тази посока, защото сигурно това, което казвате е така, че касае по един или друг начин около 5 000 



Продължение от Протокол №36/29.01.2010 г.    

6

от 50 000 жители на Монтана, другите 45 000, които живеят в областния град имат питания обратни 
на тези. Тези, които не са могли да се докопаят до два, три, четири или пет гаража, които да ги дават 
и под наем, дърварници или всичко останало, което има там. Това са много питания много докладни 
от различни комплекси. За съжаление това е едно влияние от преди 30 год. сигурно, наместено по 
някакъв начин. Ние не можем да бъдем повече пасивни наблюдатели на подобно нещо, конфликтите 
разбира се ще останат основно за наша сметка на общината и на Общинската администрация, но те 
няма да са първите. Искам да ви кажа, че не безконфликтно беше изчистена зоната покрай 
хирургическия блок, не безконфликтно беше изчистен „Бевърли хилс”, това е кв. ”Иван Вазов” зад 
„Монтанензиум”, където имаше 120 незаконно настанени хора, не безконфликтно беше изчистена 
зоната на 50 годишните бараки под пансионна на немската гимназия, не е безконфликтно това, 
напротив някой от тях минаха със сериозни конфликти, закани, заплахи и всичко останало. Само ще 
кажа опита за Пазарджик, където в първия момент са се чудили дали да го направят или не, но след 
като първата редица от 26 изчезва в рамките на 24 часа след това като за еднократни помощи 
стълпотворение пред общината да платят следващите в редицата, защото там има законоустановен 
срок, обществено обсъждане или коментар ще има при всички случай. Ние няма да направим нещо, 
което е зад решението на ОбС, можем да вземем под внимание редица неща, ако има нещо като 
предложение. Аз също държа, защото и тази промяна има отношение към приходната част на 
бюджета и аз се надявам още на следващата сесия през февруари да бъдем готови и с двете 
предложения и с двете докладни, за да може час по-скоро това нещо да влезе. Така че благодаря ви за 
коректния тон и коментари, които бяха направени на комисиите, бяха запознати всички с нея. Не 
можем да си заровим като щраусите главата в пясъка и да се правим, че това не съществува или няма 
никакво отношение след като в другите случаи хората ни подкрепиха тогава, когато има ред и 
прозрачност в подобни действия, ако се прави непрозрачно или по някакъв друг начин сигурно ще 
има съпротива. Пропуснах да кажа, че тази алея пред Младежкия дом 1999 год. беше окупирана от 
160 временни търговци на всичко онова, което се сетите от уличната и куфарна търговия, така че не 
можеше да се влезе в Младежкия дом, имаше скачане и ропот известно време на едната част и голямо 
одобрение на другата част от хората, които искаха това да отиде на определени места. Знам, че няма 
да ни е леко, но аз мисля и се надявам след внимателно гледане на двете докладни, които ще 
предложим за следващата сесия да получим одобрение, защото това има отношение към приходната 
част и ние сме длъжни да намерим всички законови възможности, затова да бъдат приети и 
коригирани тези действия, които очевидно до тук не сме и направили.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря Ви. Други изказвания? Заповядайте г-н Славчов.
Г-Н ИВАН СЛАВЧОВ: Г-н Председател, г-н Кмете, колеги, по отношение на т. 1 и т. 3 

напълно Ви подкрепям, това трябваше да стане преди доста години. Въпроса е какво правим с т.2? 
Говорим за 2 000 семейства с гр.Монтана, които днес решаваме и от утре ги задължаваме да плащат 
по 20,00 лв. на месец заради, това че имат някаква барака. Пуснато ли им е някакво предизвестие, да 
ги информираме, че имаме такива намерения? Тези от тях, които не го ползват, защото една част от 
тях не се ползват, това са на хора, които са пенсионери и живеят вече по селата и не са в града, а 
стоят празни тези бараки. Или трябва да ги съборят или трябва да плащат, или ли някакъв гратисен 
период, през който това нещо трябва да се наложи? Другия въпрос, който възникна – Кой ще ги брои 
тези гаражи и какъв регистър ще има, дали всички ще плащат или по определен начин едни ще бъдат 
извикани да платят, други няма да бъдат извикани? Това също поражда съмнения и ние трябва да 
изчистим позициите си. Следващия въпрос, който възниква – Говорим за общински терени, долу 
около пожарната, градинките също ли ще плащат, те също са общински? По пътя за Берковица 
градинките също ли ще плащат? Тези хора, какво правим с тях? Не по-малко важен е въпросът с 
малките населени место, всички знаят, че в селата около реките има изградени по две или три 
градинки на хора, които са пенсионери, на хора, които са социално слаби, тези градинки са изградени 
заради самата вода да не плащат разходи и те са върху общинска земя. Тези хора също ли ще плащат? 
Ако вземем това препитание на тази хора, които са по селата със 150 лв. пенсии, тогава какво им 
оставяме на тях? Трябва да има едно изчистване на позицията по т.2, да се знае за кои части важи, 
дали само са градската част, дали за всички населени места, при какви условия, дали в селото ще се 
плаща по 1,20 на кв.м. за 100 кв.м. той трябва да дава 120,00 лв. на месец. Залагайки го по този начин 
и приемайки го това означава, че ние на следващата сесия трябва да искаме от Вас някакви резултати. 
Какви мерки сте предприели, на по-следващата също и тогава ще Ви питам в тези села събрани ли са 
парите, тези хора платиха ли по 120,00 лв. за стоте квадрата които ползват и какво се случва с тези 
пари, защо не сте изпълнили решението на ОбС. Така че аз ви предлагам да подкрепим докладната с 
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т. 1 и т. 3, т. 2 да отпадне на този етап докато се изчистят тези позиции и внесете наново докладна с 
която като гласуваме да знаем какво гласуваме, а не да злоупотребяваме с доверието на хората, които 
са ни гласували доверие и са ни избрали. Благодаря ви за вниманието.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря на г-н Славчов. Има ли други, които желаят да 
вземат отношение? Заповядай Бояджиев.

Г-Н ЛЮБОМИР БОЯДЖИЕВ: Аз се учудвам на неща, които касаят една законова уредба, 
която е нарушена и това нарушение се е превърнало в традиция. Сега да седнем и да говорим според 
мен, че ние сме видите ли загрижени за тези, които са нарушавали Закон и тези, които живеят в 
„Младост” и тук става въпрос за незаконни постройки, незаконни гаражи върху общински терен, не 
става въпрос за земята която примерно селяните обработват и на които им е дадена по някаква линия 
да обработват някакво парче земя, тук трябва да се прави някаква диференциация. Ако отидете в 
„Младост” тези бараки, които на нищо не приличат, никакъв архитектурен вид нямат, заградена 
мрежа с три кола и вътре гледат прасета, гледат кокошки, вързали са си кучетата, мърсотията тече по 
асфалта и това нещо продължава години наред. То няма нищо общо с това, което е като архитектурен 
замисъл за града и за междублоковото пространство. Междублоковото пространство, на тези места 
трябваше да има детски площадки, но тези заграбени терени така да се каже и според мен няма какво 
да се прави или плащат или събарят или въобще това трябва да се събори то не бива с това плащане 
да се узаконява. Правим едно отношение – какво ще правят тези 2 000 граждани – да бъдат така 
добри да спазват Закона, неправомерно са заградили. Аз също се опитвам покрай блока да си намеря 
място да паркирам, увеличени са колите и са заградени места има човек, които е направил три такива 
заграждания, в които в едната гледа прасета, в другото си държи дървата, а колата му е на тротоара. Е 
може ли към такива хора да се отнасяме и да правим допитване, какво допитване да си спазва Закона 
и толкова.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря на Бояджиев. Славчов 
Г-Н ИВАН СЛАВЧОВ: Реплика. От изказването на колегата Бояджиев разбрах, че трябва да 

оставим в „Младост” да гледат прасета и да им взимаме по 20,00 лв. на месец. В докладната означава, 
че тези, които гледат прасета, пилета или кокошки, ние трябва да им вземем по 20,00 лв. на месец и 
да не ги закачаме, това е предложено в докладната. Аз не случайно предложих да се разгледат всички 
случай, да се види, кое трябва да се събори, това което е за гараж да остане, другото да се събори. 
Това не означава, че трябва да оставим прасетата и да ни плащат по 20,00 лв.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря на Славчов. Има ли други, които желаят да вземат 
отношение? Има думата Кмета на Община Монтана.

Г-Н ЗЛАТКО ЖИВКОВ: Г-н Председател, дами и г-да съветници, благодаря за потвърдената 
подкрепа за паркирането, поне тук не видях дебати в тази посока. Ще се касае до втората част за 
незаконните гаражи, г-н Славчов изненадан съм, че точно Вие започнахте, аз очаквах че с подобни 
ходове честно казано, ще е от някоя друга част на залата. Очевидно е че става въпрос за малко повече 
хора, сега разбрах от Вас, че тези които имат дърварници в „Младост” примерно, а са си отишли на 
село много отдавна, Вие какво предлагате за тези хора? За да Ви покажа част от докладните на 
другите хора, които мърморят, нека да не отиваме в груб популизъм, защото на подобно нещо 
„намирисва” тази работа, нека да си говорим нещата едно към едно. Приемам това, което казахте и 
затова се опитвам да бъде така. Да, на тези хора трябва да им дадем срок, да тези хора трябва да бъдат 
информирани, а те вече са информирани и една част са притеснени и се връщат обратно в общината, 
защото това преброяване на 2 015 не е дошло от някъде, то е станало след като 20 дни чест от 
общинските служители ходеха да ги идентифицират един по един и те си задават въпроса – Какво ще 
правим сега? В тази част Бояджиев е прав, затова че е направено в 1980 год. не означава, че 50 год.  
ще продължи да бъде по този начин. Аз приемам това, което казвате, че тези хора трябва да бъдат 
уведомени, че трябва да бъдат известени, че не може така да отидеш и да започнеш наред, естествено 
е. Неправомерно ползване на общински терен, в който има някакъв вид постройка, в никакъв случай 
не говорим за узаконяваме и аз мисля, че тук усилията на всички трябва да бъдат в една посока, да 
подредим още малко града си и да приличаме на град. Изобщо да не говорим да гледаме кокошки и 
прасета, защото в друга Наредба е забранено, даже не се налага в тази, вие сте гласували зони за 
гледане на животни в друга Наредба. Естествено е, че това няма да стане сега, веднага, на следващия 
ОбС ще се опитаме да станем готови, за да може да бъде изчистена технологията, за да могат хората 
да бъдат информирани. Аз мисля, че една част от тези въпроси ще отпаднат и се надявам да отпаднат 
след, като разгледаме докладната на следващи ОбС. Тя както и „синята зона” няма да започне от 
01.02, това не може да започне, без да погледнем отделно, без да видите, без да го подкрепите и да го 
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гласувате, като действия, които предприемаме тук. Ако няма готовност на ОбС – Монтана и няма 
желание да бъде подкрепена тази докладна тогава вече вие може да гласувате „против” и няма да 
правим нищо и ще си остане пак така. Искам да ви каже нещо друго, добре е докладната да бъде 
подкрепена в този вид, защото тя е част от бюджета. Защото общинските съветници, всичките 
общински съветници, които го гледаха в комисиите и които го подкрепиха там в Наредбата има в 
приходната част суми, които са заложени тук иначе практика ще променим рамката на бюджета в 
следващата докладна. Няма да бъде предприето нищо предварително, но ОбС подкрепи подобни 
действия и подкрепи рамката във всичките комисии без изключение. Затова аз ви моля да се 
съобразите с това, което вече сте гледали, разглеждали и предложили, което мина на разглеждане. На 
следващо заседание на ОбС естествено, че ще бъдат огледани всичките случаи, ще имате възможност 
за предложения, ако има някакви други предложения, с които ОбС не е съгласен естествено, че няма 
да стане. Ако трябва допълнително информация, която да внесем извън тази, която сме направили, 
добре, и това съм склонен да направя, но не изобщо да го отлагаме, защото ние правихме така със 
„синята зона” една година, две години и в крайна сметка това нещо не беше прието. Ще ви бъде 
предоставено, няма да бъдат предприети действия, но извинявам се, не мога да се притеснявам за 
някого, който не живее тук и има незаконен дърварник. Мога да дам хиляди примери за публични-
частни партньорства да кажем в „Младост 1” бл.20, десет входа участваха в програмата с триста зора 
на единия от десетте входа махнаха дърварника на двама човека, там живеят около 1000 души, цялата 
жилищна кооперация е колкото най-големите ни села Габровница и Смоляновци. За щастливите хора, 
които гледат овощни градини близо до жилищните кооперации, където живеят това е отделна тема. 
Имаше една жалба в миналото в „Младост”, където си бил в къщата и си садил лук и домати, аз мисля 
че това е един период, който е малко поотминал. Една част от тези хора живеят на други места, който 
иска да си сади домати под терасата, може да го прави, където и преди го е правил, защото и от тук 
има въпроси, както Вие самият казахте, но тук говорим само за постройки, говорим за обезщетение, 
говорим за споразумение. Беше гледано два пъти, юридическите съвети бяха в тази посока, това беше 
коментирано на комисиите на ОбС и аз ви уверявам, че ние няма да предприемем действия без това 
да бъде гледано на ОбС, както за „синята зона” така и за другото.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Заповядай Джурджов.
Г-Н ЛЮДМИЛ ДЖУРДЖОВ: Процедура. Прекратяване на дебатите.
Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Преди това беше подаден сигнал от Станоев и сега гледам, че и 

Златко Тодоров иска думата. Станоев? И Вие за прекратяване. Заповядай Тодоров.
Г-Н ЗЛАТКО ТОДОРОВ: Аз също ще направя едно предложение по т.2, тук не става въпрос 

и смятам, че всички сме на едно мнение, че не трябва да се позволява неправомерно ползване от 
когато и да е било, но понеже виждам, че разбуди дебатите предлагам да допишем към направеното 
предложение – „за неправомерно ползване на общински терен се заплаща месечно обезщетение  в 
размер на 1.20 лв. на кв.м., –  след определяне на реда за заплащането и вида на общинската
собственост която ползват и срока”. 

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Има вече направени две предложения за прекратяване на 
разискванията. Моля онези от вас, които са „за” прекратяване на разискванията по тази точка от 
Дневния ред, моля да гласуват

„за” – 33, 
„против” – 0, 
„въздържали се” – 0
Приема се
Направено е процедурно предложение от Иван Славчов за отпадане на т.2 от предложението 

за решение. Моля онези от вас, който са „за” това да отпадне т.2 от решението да гласуват
„за” – 1, 
„против” – 28, 
„въздържали се” – 1
Не се приема 
По предложението на Златко Тодоров по т.2 да бъде допълнена след определяне на вида и 

срока … Моля онези от вас, които са „за” това допълнение да гласуват
„за” – 32, 
„против” – 0, 
„въздържали се” – 1
Приема се
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По отношение на другите предложени, от кога започва да тече и всичко останало ще се 
определи с Правилник, след създаване на условия за ползване, пренаемане, съгласуване и т.н.

Преминаваме към поименно гласуване на проекта за решение с допълнението, което току що 
гласувахме

Поименно гласуване на съветници: „ЗА”, „ПРОТИВ” и „ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ”
Ангелина Стоичкова За Камелия Трифонова За
Ани Стаменова За Крум Милетиев За
Ант. Александрова За Любомир Бояджиев За
Бойко Димитров За Людмил Джурджов За
Борис Тачев За Найден Найденов За
Валтер Аспарухов За Нистор Каменов За
Веселин Игнатов За Павел Цочев За
Диман Георгиев За Петко Петков За
Димитър Йотински За Пламен Мечков За
Емил Ангелов За Росен Белчев За
Златко Тодоров За Светлин Николов За
Ивайло Георгиев За Светозар Григоров За
Иван Тодоров За Станислав Станоев За
Иван Славчов Въздържал се д-р Тодоров За
Иво Гигов За Тодор Тодоров За
Иво Иванов За Юлиан Александров За
Ивета Станкова За

32 / 0 / 1
Приема се

Решение
№ 414

На основание чл. 21, ал.1, т.7 и т.8 от Закона за местното самоуправление и 
местната администрация, във връзка чл. 46, ал.4 и  чл. 48 от Наредбата за организация 

на движението на територията на гр. Монтана 
Общински съвет - Монтана

Реши:
1. Допълва чл. 21 с нова ал.8, от Наредбата за определянето и администрирането на 

местните такси и цени на услуги на територията на община Монтана със следния текст: 
т.1 “Определя размера на сумата за кратковременно паркиране на ППС в “синя зона” в 

размер на 1.00 лв. на час за паркомясто”. 
т.2 “За монтаж и демонтаж на специални технически средства – 10.00 лева.
2. Допълва чл.21 с нова ал.9, от Наредбата за определянето и администрирането на 

местните такси и цени на услуги на територията на община Монтана със следния текст:
“за неправомерно ползване на общински терен се заплаща месечно обезщетение  в 

размер на 1.20 лв. на кв.м., след определяне на реда и срока за неговото заплащане и вида на 
общинските терени за които се отнася”. 

3. Допълва в т. 14 от Тарифа за базисните наемни цени за отдаване под наем на 
общински недвижими имоти – лв. / кв.м. месечно, следния текст:

“За наетите в “синя зона” паркоместа месечен наем в размер на 200.00 лева за 
паркомясто”, без ДДС.

4. Възлага на Кмета на Община Монтана изпълнението на горното решение.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Искам да кажа, че наистина това решение, което току що 
приехме е непопулярно решение и ще изисква много усилия, нерви и на администрацията, разбира се 
и на нас, но така или иначе тази стъпка беше необходима.
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ТОЧКА ПЕТА: 08-01-23/27.01.10 г. Докладна записка от Златко Живков-Кмет на 
Община Монтана, относно разглеждане и приемане на Общински бюджет за 2010 г. 

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Преминаваме към следващата точка от Дневния ред т.5, а 
именно разглеждане и приемане на общинския бюджет за 2010 година. Разгледалите го комисии по 
време на презентацията, дадоха положителни становища по Докладната записка. Бяха направени 
конкретни предложения, които са намерили отражение в току що раздадения ви проект за решение по 
отношение на бюджета. Бяха направени предложения и на публичното обсъждане, които също са 
намерили отражение в окончателния проект за Бюджет 2010. Заповядайте като вносители г-н Кмете.

Г-Н ЗЛАТКО ЖИВКОВ: У-ми г-н Председател, дами и г-да общински съветници, започвам 
внасянето на, за мен единадесетия бюджет за разглеждане на ОбС – Монтана с една благодарност, не 
от куртоазия, а наистина благодарност, първо на екипа на Община Монтана в Общинската 
администрация, който този път сля сроковете по приключването на бюджета и подготовката за 
приемането на новия, имам предвид ноември, декември и януари. Искам да благодаря за разбирането 
на ОбС – Монтана, който в рамките на една седмица гледа втора сесия и който в последните 
двайсетина дни имаше също доста напрегната работа, затова да бъдем в общините в Република 
България, които ще спазим законоустановения срок за предлагане и надявам се и за приемане на 
общинския бюджет. За първи път в последните десет години Държавния бюджет на Република 
България се приема толкова рано на 04 декември, публикува се в Държавен вестник на 15.12 в 
законоустановения срок 45-дневен би трябвало общините да приемат бюджетите си. Отново казвам, 
ние сме в тази група общини, които ще спазим това законово изискване и аз искам да ви благодаря за 
разбирането и за по-напрегнатата работа особено в последните две седмици. Какво е най-важно и 
характерно за този бюджет? Това, което мога да кажа като рамка вече имаше повод да го представя, 
29 555 000 лв. след последните корекции на комисии на ОбС и на публичното обсъждане в сряда на 
27 от 14,00 ч. с граждани, които присъстваха па публичното обсъждане, както и петима общински 
съветници от различни групи, които също бяха тук. Какво е най-характерното и най-важно за този 
бюджет? Очевидно е, че българските общини влизат в период, в който трябва да търсят много и 
различни източници на финансиране основно по Оперативните програми. Бюджета не е само и 
единственото място, който може да бъде използван за източник на финансиране при реализиране на 
различни обекти. Въпреки това трябва да кажа, че в този ОбС в рамките на последните три години 
мисля, че има баланс между един постоянен ръст от страна на капиталните вложения, които в 
последните три години са най-високи за периода, от друга страна смятам, че запазваме образно 
казано своята чувствителност към най-слабите социални слоеве, към хората с увреждания. Защото и в 
този общински бюджет предложенията, които са предложени и които вие подкрепихте на комисии 
имат отношение наистина към запазване на част от хубавите неща, които за първи път в рамките на 
ОбС бяха направени. Какво имам в предвид? Подкрепа на съюза на диабет, на слепите, на глухите, на 
инвалидите, подкрепата на помощ за самотни хора и безпризорни, когато става въпрос за погребение, 
подкрепа на клубовете на пенсионера, което е също нещо, което за пореден път го правим. От друга 
страна – Наредбата за даровитите деца също намира приложение, както и до сега. Еднократното 
подпомагане на хора след съгласуване с две комисии в ОбС, също намира и в този бюджет място. 
Работно облекло в рамките на една минимална работна заплата, това са действия, които касаят 1 478 
човека, общината е най-големия работодател в Северозападна България, казвам това и малко за 
съжаление, но така или иначе това са факти, като първостепенен разпоредител. От друга страна –
едно от нещата, които безспорно е прието добре от нашите съграждани това е пътуването на 
възрастните хора над 70 години по една градска линия. Това касае средно около 700 човека за 
последните две години, което съща е прието. Това са едната част или структурата на подкрепата и 
приоритетите на ОбС. Разбира се това, което прави една община с капиталните вложения няма какво 
да говорим и какво да се заблуждаваме в тази посока, затова мисля, че предложихме една внимателна 
и по-умерена рамка съобразена с това, че годината е антикризисна. Държавния бюджет има такива 
антикризисни мерки, общинските бюджети не могат да бъдат по встрани от подобен проблем. За мен 
най-доброто и най-хубавото е, че при тези условия предложенията, които бяха направени през 
рамката на бюджета касаят от една страна пътна инфраструктура, в рамките на този мандат 
направихме два от входовете на Монтана през „Веренишка” и „Ал. Стамболийски”, през тази година 
ще направим третия югозападния и го започваме още в понеделник, веднага след евентуално 
днешното приемане на бюджета от ОбС на Монтана. Продължаваме изграждането на един обект от 
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културна инфраструктура и социална, какъвто е храмът, най-големия в северна България. В честа 
екология, екологични норми, многократно съм говорил и ще потвърдя, че Монтана ще бъде от петте 
български общини, който ще изпълнят всички изисквания на ЕС в тези период, за съжаление голяма 
част от тях няма да успеят в този период до 2013 год. да направят това с всички неща за които 
говорихме – за депото, за пречиствателната станция. Тази година за първи път, ако на другите 
общини капиталовата субсидия е на долу, на Община Монтана е на горе благодарение на този 
1 500 000 лв., който е заделен за изграждане на завод и за сепарираща станция на депото за отпадъци. 
Това са все елементи и факти, които показват, че и в тази посока, по посока на екологичното 
законодателство също имаме предприети действия. Същото важи за спортна инфраструктура, с 
големия прост, който по „Красива България” беше приет по-рано на заседание на ОбС, за изграждане 
на терени и адекватна спортна база в к.с. „Огоста”. За мен е особено радостен факта, че 
кандидатствахме, спечелихме и продължаваме работата си по оперативните програми. Всъщност това 
е задачата в рамките на този мандат, на тези две години, на всяка една община. Започнах с 
третокласния път Видин-Монтана, покрай язовира, за който стана въпрос. В рамките на този месец 
бяхме подкрепени и за санирането на V-то училище. В момента сме на фаза на изработване на проект 
за също един много голям проект по Оперативна програма „Регионално развитие”, Приоритетна ос 
3.1 „Културен туризъм” за възстановяване на крепостта Калето, така се случва, че в тази зона на града 
би трябвало и се надявам да реализираме два проекта, които са изключително важни и които коренно 
ще променят този подход на Монтана, така както и другите от който и да е предходен период. Аз 
мисля, че в отделните части и сегменти на тази капиталова програма, която стартира с 4 500 000 лв., 
аз съм убеден, че края на 2010 год. тя ще бъде по-висока, сигурен съм че ще бъде по-висока, защото 
тук не влизат средствата по оперативните програми, така както миналата година не влезе проекта за 
пречиствателната станция на отпадни води, който само той е колкото целия бюджет на Монтана. Това 
е благодарение и на това, че сме страна членка на ЕС, че имаме възможност за достъп до 
предприсъединителни програми и до оперативните програми на ЕС. Аз силно се надявам в следващия 
мандат, за който в началото на сесията стана въпрос 2010-2015, там мандатите са пет години, малко 
се различават от тези мандати, които са в 27 страни членки на ЕС, ще имаме сили и възможности да 
продължим. Подготвяме градско развитие корекцията на проекта за видео наблюдения, това е един 
много голям проект, който мисля, че сега на 08.12 изтичаше срока за неговото представяне. Много се 
надявам да успеем в културна инфраструктура, която касае 13 читалища, 12 в селата и 1 в града, 
където сме класирани и чакаме финансиране и релокация на средствата от ЕС, за да можем да го 
изпълним и него. Пак казвам това е една доста напрегната работа и в тази и в следващата година и аз 
се надявам да можем в края на годината да сме изпълнили по-голямата част от подобни ангажименти 
и подобни действия. Ще дам разбира се възможност да коментирате това, което решите и прецените. 
Искам да кажа, че от последните заседания на комисиите на ОбС има две предложения „да се заделят 
20 хил. лв за асансьор в МБАЛ” това предложение е на ПК по Местно самоуправление и ПК по 
Здравеопазване. Много рядко, за първи път виждам и друга промяна – предложение и в приходната 
част, обикновено се шегувам, че като цяло повечето предложения са в разходната, но този път имаше 
и в приходната част. Благодаря на членовете на двете комисии по ТСУ и ПК по Общинска 
собственост, които предлагат „да се завиши приходната част със 75 х. лв от наеми на земя по чл.19 от 
ЗСПЗЗ …”, това също е коригирано за четвърти път проекта бюджета. Поне 10 или 12 общински 
съветници правеха различни предложения и те са намерили отражение в докладната, тя е преработена 
толкова пъти, колкото предложения имаше, които след това минаха през комисии. Искам само да 
добавя това, което петимата общински съветници знаят, но не целия ОбС за публичното обсъждане в 
сряда, имахме няколко подписки, които бяха препотвърдени, които също намират отражение тук. 
Това е ремонт на козирката на бл.”Хемус” в гр.Монтана, това е едно несправедливо действие на 
Община Монтана преди 20 год., няма да се връщам в 1992 год., където е разрушен входа на една 
жилищна кооперация и в продължение на няколко години има жалби, общината да коригира това, 
което тогава не е направила. Една много голяма подписка от 400 деца и младежи от кв.”Огоста” и в 
ромската и в българската част, говоря за целия квартал за една детска площадка, те също намират 
приложение тук. Имаше една голяма подписка за бл.”Байкал”, това е кръговото на „Хр.Ботев”, 
„Извора” и „Трети март”, това е точно под крепостта. В момента има проект, който променя с две 
теобразни кръстовища всичко това, което ще намери отражение в промяната на този проект по 
Оперативна програма 3.1 за културен туризъм за възстановяване на крепостта Калето. Това е 
пл.”Георги Александров”, той носи имате на големия български археолог и виден наш съгражданин. 
Затова аз мисля, че с тази докладна ще променим този трети вход, защото ние в съседство трябва да 
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реализираме два проекта и трябва да променим едно не дотам добре изпипано минаване вече, а 
особено с отварянето на пътя малко по-сериозно, защото той сега е затворен, в следствие ще бъде по 
натоварен от всеки друг път. Аз се надявам след понеделник да започнем действия и в тази посока, 
т.с. междублоковото пространство и това около бл. „Байкал” това е другата голяма подписка, която 
хората представиха. Искам само за ваша информация да кажа, че тези подписки 4-5, които отдавна 
имаше за възстановяване на още две площадки, едната до Банята, другата в „Младост 1”, за 
възстановяване на оградата, за Хеттрик площадката на стадиона, която е целогодишно почти 
непрекъснато окупирана от различни хора и нейната идея е такава за масов спорт, а не за нещо друго, 
също предвиждаме да бъде коригирана, това са добавките от сряда, от публичното обсъждане. 
Вземайки предвид предложенията на тези хора мисля, че това е една много амбициозна рамка, ако 
кажа, че изпълнението ще бъде леко, това няма да е истина и няма да е вярно, но ние сме имали и 
други предизвикателства в тази посока и аз се надявам, че с всеобщата ни подкрепа. Има дейности, 
както тази, за която преди малко казахме, където ако я няма волята на всички, които са тук тя просто 
няма да се случи. Аз мисля, че всякакви опити за други представяния няма да бъдат коректни и няма 
да се харесат на хората, като цяло. Затова внасям Бюджета за 2010 год., благодаря на всичките 
комисии, които го разгледаха, благодаря за предложенията и благодаря за подкрепата, която беше 
оказана от постоянните комисии на ОбС – Монтана.     

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря Ви г-н Кмете. Искам само да кажа, че по отношение 
на общественото обсъждане Протоколът е приложен в докладната. Имаше и други предложения, 
които са от други години и ще се търси решение или вече са предвидени в средствата за текущ 
ремонт. Става въпрос пред Клеопатра канала и за паметника на загиналите във воините освежаване на 
буквите на имената на хората, това ще бъде също решено, изхождам от обсъждането. Съгласно 
нашата наредба Председателя на ПК по Бюджет и финанси, заповядайте г-н Йотински.

Г-Н ДИМИТЪР ЙОТИНСКИ: Г-н Председател, г-н Кмете, г-жи и г-да общински съветници, 
г-жи и г-да от Общинската администрация, кметове на кметства и гости, предстои днес ОбС да 
обсъди и приеме внесения проект от Кмета на общината Бюджет 2010 г. и то още в първия месец на 
годината. За първи път от 2003 год. стартовата рамка на бюджета за 2010 год. е по-малък от тази на 
предшестващата година. Очевидно е, че световната икономическа и финансова криза, дава негативно 
сражение както за нашата страна така и за нашата община. Авторите на проекта са се съобразили и с 
„препоръките” на Министерството на финансите и НСОРБ да не се изсилваме с големи цифри при 
приемането на Бюджет 2010. Независимо от това, вярна на своя оптимизъм, администрацията ни 
предлага един изключително напрегнат бюджет. Може би отчита и факта, че това е предпоследна 
година от този мандат и по-добре сега да има рискове, отколкото през 2011 год., т.с. годината на 
избори за местни органи на управление. Бюджет 2010 се характеризира със своя консерватизъм при 
прогнозите за приходите, което дава възможност за устояване при неблагоприятни икономически 
въздействия. Администрацията е съумяла да артикулира проблемите на общината и предлага идеи за 
тяхното решаване. Предлагания проект на Бюджет 2010 е добре обоснован и ефективно акумулира и 
насочва ресурсите в съответствие с потребностите и очакванията на гражданите на общината. 
Приложен е обективен инструмент за оценка управлението на общинските ресурси. В резултат на 
това чрез конкретни показатели се получава качествена оценка на качеството на изпълнението в 
съответната дейност. При планирани приходите от продажба на собственост и сделки с общинско 
имущество, е отчетена стегнацията на пазара на недвижимите имоти. Децентрализацията на 
управлението на финансите – делегиране на бюджетни средства, дава възможност за инициатива от 
страна на второстепенните разпоредители, имам предвид директорите активно да търсят средства от 
външни източници, за реализирани приходи включително и от собственост. В проекто-бюджета за 
2010 год. но Община Монтана са планирани приходи и съответно разходи в размер на 29 555 000 лв. 
това показва една достатъчност на общинския ресурс за осигуряване на обхвата и нивото на местните 
услуги в рамките на потребностите и ресурсните възможности. 

У-ми колеги общински съветници, на основание чл. 11, ал. 8 от ЗОБ, проекта на Бюджет 2010 
беше разгледан от всички комисии на ОбС и бяха направени предложения и изразени становища.
Съгласно чл. 11, ал. 6 от ЗОБ беше проведено публично обсъждане на прокто-бюджета, където бяха 
направени редица предложения от гражданите на общината. Те са отразени в Протокол, който е 
неразделна част от поректа за бюджет, който днес внася г-н Кмета на общината. Поради това, че вие 
разполагате с всички тези документи, аз не считам да ги повтарям. Комисията, по Бюджет и финанси 
при ОбС предлага, на основание чл. 12 от ЗОБ и във връзка с чл. 30, ал. 1 от Наредбата за 
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съставянето, изпълнението и отчитането на общинския бюджет, Общински съвет – Монтана да вземе 
следното решение: Приема Бюджет 2010 на Община Монтана. Благодаря ви.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря на г-н Йотински. Други желаещи да вземат 
отношение по така направеното предложение за бюджета? Имахте възможност действително при 
обсъждането в комисиите да изразим становищата си и по-голяма част от тези становища са 
намерили отражение в окончателния вид за бюджета. Тодор Тодоров иска думата, заповядай.

Г-Н ТОДОР ТОДОРОВ: У-ми г-н Председател, у-ми кметове, гости и колеги съветници, 
позволете ми накратко да разкажа, защо ще гласувам за такъв бюджет. Бюджет 2010 го приемаме в 
един много труден период, когато на всички е ясно, че има стегнация. По въпроса за приходната част 
на бюджета бих казал, че трябва с благодарство да се обърнем към директорите на дирекциите, към 
администрацията на Кмета и по мое лично мнение да им благодарим за усилията, които положиха 
през този месец и особено през последните две седмици, огромен труд беше извършен. В комисиите, 
в които те предлагаха нещата, аз забелязах от съветниците една загриженост и може би за първи път 
сплотеност около идеята да утвърдим нещо, да направим нещо да съберем пари, за да може да ги 
похарчим разумно, за да направим нашия град по-хубав и достоен за живот в него, трудно е и в 
трудно време. Субсидията от Държавата е горе долу половината от бюджета, можеше ли тя да бъде 
по-голяма? Можеше, ако беше по-богата Държавата, вероятно това са възможностите, това дават. 
Можеше ли да съберем ние повече от местни приходи, данъци, такси и т.н.? Можеше, ако хората бяха 
по-богати, ако имаха работа, техните доходи бяха по-големи и ние тогава с лекота бихме увеличили 
част от данъците, таксите и другите, но това не е така. Голяма е безработицата, хората повечето от 
тях са със застаряващи функции, голямата част от тях са пенсионери и когато се поставяше въпроса 
да увеличаваме таксите беше съвестно и общинските съветници казвахме, че тук се вдига с една 
кутия цигари на месец, стойността е една кутия цигари на месец. Ако имаше възможност и ние 
вярвахме, че можем да увеличим повече, щяхме да съберем повече пари и да ги разходим 
целесъобразно и по-бързо да благоустроим нашия град, в който всички така желаем и живеем.
Толкова за това, което повтарям и припомням, защото вие всички това го знаете. Защо ще гласувам за 
този Бюджет 2010? Защото в голямата си част, той е социално насочен към хората. Не искам да 
повтарям думите на Кмета, но тук почти няма прослойка от населението, която да не участва и да не 
и е обърнато внимание. Да вземем даровитите деца – има ли такива деца в града? – има, на тях им е 
обърнато внимание и са заделени средства. Да вземем работното облекло на всички, които работят. 
Големият работодател 1 500 човекът е общината. Имахме заводите със стари техники и оборудване, 
но и там пропуснахме възможността да ги дадем да бъдат приватизирани от хора от нашия град. 
Приватизираха ги наши приятели с облигации и сега не можеш да назначиш един човек при тези 
хора, защото тези хора ние ги и не познаваме. Нашите хора работят, те смрадат нашия град, а от тях 
кяр за общината почти никакъв, те не се водят тук, не правят отчисления, но това е друга приказка на 
друг момент, много са факторите, които ако бях други релси можеше и да бъде друг бюджета. Това е 
възможният бюджет според мен, това е бюджетът, който като „пета, която събира гной от трън” сме 
изстисквали всяко една перо по перо, за да съберем това. Как ще го разходим? Това, което е в 
разходната част я намирам за целесъобразна, разумна идея и остава да се изпълни. Аз вярвам, че 
администрацията в името на Кмета с тези, които успяха да направят бюджета за кратък период от 
време няма да им е леко, тежко ще им е изпълнението. Защото трябва контрол върху това, трябва 
търсене на още форми да отиват все към приходната част, а в разходната предполагам ще мине през 
комисиите и ние няма да грешим къде да бъдат насочени парите. Трябва да ви кажа, че като ме 
срещнат хора, не ме питат колко улици ще правите, а питат – запазихте ли това, където да се возим до 
гробищата и до Палековото – казвам това е запазено освен, че е запазено е удължен и срокът от април 
до края на годината. Хората се интересуват, ако бяха богати те щяха да даряват, това е другият 
момент, от който може да се пълни бюджета на общината. Вие всички вече обиколихте Европа и 
европейските държави, аз също съм бил, знаете там да не соча кои и къде, че 1/3, а в някои градове и 
2/3 от това, което разходват за благоустройство на града е от дарения на богати хора, но нашите 
богати са назначени богати. Може би ще дойде време, когато и те ще дадат на общината, дай Боже да 
е по-скоро, засега всички сме бедни. Аз ще гласувам за този бюджет, не искам да ви отегчавам, но 
мисля, че това е възможният бюджет, бюджет за утвърдено и ускорено развитие на общината 
съгласно това, което имаме. Ако така подхождаме към всяка задача, която предстои към общината 
обществото ще оцени и ще бъде доволно от администрацията и общински съветници. Друго нямам, 
благодаря за вниманието.
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Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря на г-н Тодоров. Моля онези от вас, които желаят да 
вземат отношение към бюджета да заповядат. Още веднъж призовавам, след което преминавам към 
прекратяване. Заповядай Белчев.

Г-Н РОСЕН БЕЛЧЕВ: У-ми г-н Председател, г-да кметове, колеги и граждани, аз имам 
притеснение в приходната част, в три точки от предоставения ни бюджет за обсъждане и приемане. 
Първата точка по прихода е от Данък при придобиване на имущество, много се надявам да се 
изпълни тази точка, те са от миналата година 2009 са събрани половината от сега планираните 
приходи, ако се осъществи тази точка това означава, че България тръгва да излиза от кризата и за 
всички нас ще бъде добре. По следващите две точки за ползване на пазари и тържища и за глобите и 
санкциите ще стане ясно изпълнението след следващата сесия. Тази година не знам дали е за първа, 
но след обсъждане предложихме увеличаване на бюджета в комисиите, беше прието компромисно 
решение със 75 хил.лв., това е от наеми на земеделска земя. Моето лично мнение е, че до момента 
Община Монтана – Администрацията не си е свършила работата и се надявам от тази година да 
обърне сериозно внимание на тази възможност за генериране на приходи. Ако се вземем сериозно 
мисля, че сумата заложена ще бъде надвишена. Аз ще подкрепя Бюджета за 2010 година. Благодаря.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря на г-н Белчев. Има ли други, които желаят да вземат 
отношение? Заповядай Бояджиев.

Г-Н ЛЮБОМИР БОЯДЖИЕВ: Аз обещавам да бъда кратък, само искам да поздравя екипа 
Култура и образование, които са вкарали приоритетни точки в бюджета. Въпреки ситуацията, която е 
в момента, за разлика от други общини, като Добрич, Ямбол, Търговище, Разград, които значително
по-малко или даже не им обръщат внимание, а според мен ситуацията, която имаме, кризата, която е 
икономическа имаме и криза духовна, а това е много важно. Трябва да бъдат подкрепени културните 
институции и аз искам да поздравя отдел култура и образование, които през изтеклия период 
работеха много и усилено въпреки тези условия. В същото време искам да поздравя екипа на 
общината, който в последните години активизира работата върху проектите, където сега очакваме 
вече решението по Проект Културен туризъм и ние, като граждани, както и в други градове като 
В.Търново ще се радваме да се любуваме на един ефектен замисъл на тази крепост горе, да бъде 
осветена и все пак и ние като граждани да се зарадваме на това, че ще има една такава придобивка. 
Особено съм доволен от това, че се обръща сериозно внимание по отношение на работата с деца, 
детския комплект, школата за изкуства, Младежкия дом, в театъра също има младежко театрално 
студио, детско театрално студио и според мен това е един от начините, по които ние се справяме 
именно с този проблем в кризата с духовността. Именно за това аз ще подкрепя Бюджет 2010, защото 
смятам, че като човек на духовното и като секретар на комисията за култура той е насочен 
приоритетно към образование, култура, здравеопазване. Сега поглеждам Отец Емил и коментарите, 
които направихме при обсъждането във Вършец най-големия храм продължава с неговото 
строителство за над 500 души богомолци, това също е една много сериозна придобивка. Затова ви 
предлагам да подкрепите Бюджет 2010. 

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Благодаря на г-н Бояджиев. Дуги, които желаят да вземат 
отношение? Не виждам. Преминаваме към процедурата за прекратяване на разискванията. Моля 
онези от вас, които са „за” прекратяване на разискванията по т.5 от днешния Дневен ред, моля да 
гласува

„за” – 32, 
„против” – 0, 
„въздържали се” – 0
Приема се
Преди да преминем към поименно гласуване, тъй като конкретни предложения не бяха 

направени, а конкретните предложения, които са направени предварително на комисиите и от 
общественото обсъждане са отразени в Проекта за Бюджет 2010. Искам да кажа, че преминавайки 
към поименно гласуване това са възможностите на Община Монтана, както вече беше изразено от 
изказващите се. Разбира се възможностите като приходна част, а разходите са значително по-големи 
и винаги не могат да ни удовлетворят, тъй като нуждите са по-големи. Така или иначе това е Бюджет 
2010, условия, които са реалност в днешно време. Преминаваме към поименно гласуване на 
решението по т.5       

     
  



Продължение от Протокол №36/29.01.2010 г.    

15

Поименно гласуване на съветници: „ЗА”, „ПРОТИВ” и „ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ”
Ангелина Стоичкова За Камелия Трифонова За
Ани Стаменова За Крум Милетиев За
Ант. Александрова За Любомир Бояджиев За
Бойко Димитров За Людмил Джурджов За
Борис Тачев За Найден Найденов За
Валтер Аспарухов За Нистор Каменов За
Веселин Игнатов За Павел Цочев За
Диман Георгиев За Петко Петков За
Димитър Йотински За Пламен Мечков За
Емил Ангелов За Росен Белчев За
Златко Тодоров За Светлин Николов За
Ивайло Георгиев За Светозар Григоров За
Иван Тодоров За Станислав Станоев За
Иван Славчов За д-р Тодоров За
Иво Гигов За Тодор Тодоров За
Иво Иванов За Юлиан Александров За
Ивета Станкова За

33 / 0 / 0
Приема се

Решение
№ 415

На основание чл. 21 ал. 1 т. 6 и чл. 52 ал. 1 от ЗМСМА; чл. 9 и чл. 12 от Закона за 
общинските бюджети; чл. 11 от ЗОД и във връзка с разпоредбите на ЗДБРБ за 2010 г. и 

Наредбата на ОбС по чл. 9а от ЗОБ
Общински съвет - Монтана

Реши:
1. Утвърждава сборния Бюджет на Община Монтана за 2010 г. както следва: /Приложение – 1а/

По прихода 29 555 000 лв.
По разхода 29 555 000 лв.

2. Приема бюджета на Община Монтана за 2010 г. както следва:
/Приложение –1б,в,г,д,е,ж,з,и,к,л/

2.1. По прихода
а) Приходи с държавен характер:  14 532 894 лв.
- Обща субсидия за делегирани от държавата 

дейности
13 331 110 лв.

- Целева субсидия за капиталови разходи 15 900 лв.
- Неданъчни приходи 38 641 лв.
- Преходен остатък 1 147 243 лв.
 б) Приходи с местен  характер  15 022 106 лв.
- Имуществени и др. данъчни приходи 2 495 856 лв.
- Неданъчни приходи 8 066 567 лв.
- Обща изравнителна субсидия 2 200 900 лв.
- Трансфер за зимно поддържане и 

снегопочистване 29 500 лв.
- Целева субсидия за капиталови разходи 1 817 100 лв.
- Трансфери (за Драматичен театър) - 48 000 лв.
- Операции с финансови активи и пасиви 396 119 лв.
- Преходен остатък 64 064 лв.

2.2. По разхода
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- Държавни дейности 15 054 194 лв.
- Местни дейности 14 500 806 лв.

3. Определя размера на трудовите възнаграждения на Кмета на Общината и кметовете на 
населени места. /Приложение № 2/

4. Утвърждава средствата за работна заплата на едно лице в бюджетната сфера, считано от 
01.01.2010 г. Работните заплати са за 12 месеца: м. декември 2009г. и месеците януари – ноември 
2010 г. /Приложение №1г,д,е/

 5. Утвърждава численост и структура на Общинска администрация. /Приложение № 3 а,б,в/
6. Утвърждава план-сметка на разходите на Общински съвет-Монтана за 2010 г. в размер на 

260 850 лв. /Приложение № 4/
7. Утвърждава лимит на Кмета на  Община Монтана за 2010 г. за посрещане на гости и 

представителни цели и за международна дейност  в размер на 35 000 лв. /Приложение № 5/
8. Утвърждава приходно-разходните сметки на извънбюджетните средства на Общината. 

/Приложение № 6 а,б/
9. Утвърждава поименни списъци за капиталови разходи за 2010 г. общо в размер на 4 533 

365 лв. /Приложение-7 а,б,в,г,д,е/                                                                                                   
9-а.  Целева субсидия за капиталови разходи – 1 833 000 лв., от които за делегирани от 

държавата дейности  на стойност 15 900 лв. и за местни дейности на стойност  1 817 100 лв., в т.ч.: 
131 100 лв. за изграждане и основен ремонт на местни общински пътища, и за екологичен обект 1 500 
000 лв.   

  9-б.  С постъпления от продажби на общински нефинансови активи – 2 655 004 лв., със 
собствени приходи 20 000 лв., преходен остатък – 45 361 лв., извънбюджетни средства на Общината –
114 598 лв.                                                                                                                                                                          

10. Утвърждава трансфер за Драматичен театър в размер на 48 000 лв.
11. Утвърждава разходи за годишна издръжка на клуба на пенсионера в размер на 15 000 лв.
12. Определя средствата за СБКО на персонала на Общинска администрация, бюджетните 

звена и кметствата в размер на 3 на сто от плановите средства за работна заплата, а се разходват на 
база начислените средства за работна заплата.

13. Утвърждава средства за работно и представително облекло в размер на 240 лв. на човек за 
служителите и работниците на общината, заети по трудови правоотношения по реда на чл.8 от 
Наредбата за безплатно работно облекло, а за лицата по служебни правоотношения – по Закона за 
държавния служител.

14. Транспортните разходи на служителите в кметствата, учителите в ОУ и ЦДГ и 
работещите в заведенията за социални услуги, за които местоживеенето и местоработата се намират в 
различни населени места и за съответната длъжност няма кандидат от населеното място се осигуряват 
на 85% за сметка на местни дейности по приложен списък. /Приложение № 8 а,б,в/

15. Транспортните разходи на жители на гр. Монтана над 70 годишна възраст в размер на 
20 000 лв. за годината за пътуване по градската транспортна схема се поемат от общинския бюджет, 
считано от 01.04.2010 г. до 31.12.2010 г.

16. Упълномощава Кмета на Община Монтана да отпуска до 400 лева еднократна помощ, 
след съгласуване с ПК по бюджет и финанси и ПК по здравеопазване и социални дейности в размер 
на 20 000 лв.

17. Възлага на Кмета на Община Монтана да отразява в рамките на бюджетната година 
промените по бюджета за 2010 г., произтичащи от съответните нормативни документи.

18. При доказани потребности Кметът на Общината извършва промени при спазване на 
общия размер на бюджета и приоритетността на разходите:

18-а. Да изменя размера на бюджетните кредити за различните видове разходи в обема на 
общите разходи на бюджетната дейност съгласно чл.27 ал.1 т.1 от ЗОБ и § 29 от ПЗР на ЗДБРБ за 
2010 г. 

18-б. Да прехвърля бюджетни кредити за различните видове разходи от една дейност в друга 
в границите на една бюджетна група без да изменя общия й размер съгласно чл. 27, ал.1, т.2 от ЗОБ.

19. Възлага на Кмета на Общината да разработи бюджета и извънбюджетните сметки и 
фондове по пълна бюджетна класификация.
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20. Възлага на Кмета на Общината да отразява служебно промените по общинския бюджет с 
размера на постъпилите и изразходвани средства от дарения и спонсорства в съответствие с волята на 
дарителя.

21. При разходване на бюджетните средства да бъдат спазвани следните приоритети: заплати, 
осигурителни плащания, обезщетения, помощи, стипендии, медикаменти, храна, отопление, 
осветление, издръжка на социални и образователни заведения и др. съгл. чл.15 ал. 2 от  ЗДБРБ 2010 г.

22. Приема план-сметка на комисията по чл.8 от ЗУЖВГМЖСВ. /Приложение № 9/
23. Утвърждава средствата за подпомагане на погребения на самотни, без близки и роднини, 

безпризорни, настанени в заведенията за социални услуги и регистрирани в службата за социално 
подпомагане лица в размер на 9 200 лв. 

24. Утвърждава средства за развитието на туризъм в размер на 4 000 лв.
25. Определят се средства за дружествата на диабетици и инвалиди в размер на 9 600 лв.  

съгласно решение на ОбС от 2004 г.
26.  Определят се средства за съюза на глухите в размер на 2 400 лв.
27.  Определят се средства за съюза на слепите в размер на 4 800 лв.
28.  Определят се средства за Федерация на потребителите в размер на 6 000 лв.
29. Утвърждава 10 000 лв. за стипендии на деца с изявени дарби  по съответната наредба .
30. Определят се средства за годишна издръжка на Бизнес инкубатор в размер на 6 000 лв. 

съгласно решение на ОбС от 2004 г.
31. Утвърждава 330 000 лв. за погасяване на кредит /общински дълг/ съгласно погасителен 

план в частта  му за 2010 г. и полагащите се плащания за лихви в размер на 101 000 лв. 
32. Определя на основание чл. 11 от ЗОД максималния размер на новия общински дълг на 

1 853 119 лв. и максималния размер на общинския дълг към 31.12.2010 г. на 2 575 934 лв. 
33. Упълномощава Кмета на Община Монтана след провеждане на процедура по ЗОП при 

необходимост да вземе банков кредит за рефинансиране на съществуващ дълг.
34. Утвърждава средства за съфинансиране на обекта по Проект “Красива България” в размер 

на 200 000 лв. При отпадане на проекта, средствата за обекта от поименния списък да бъдат усвоени 
по същото предназначение.

35. Упълномощава Кмета на Община Монтана да кандидатства за средства от централния 
бюджет и други източници за съфинансиране на общински програми и проекти и да сключва 
договори при спечелването им.

36. Утвърждава средства за МБАЛ в размер на 20 000 лв. за асансьор в Пневмофизиатричен 
корпус.

37. Възлага на Кмета на общината изпълнението на бюджета за 2010 г.

Г-Н СВЕТЛИН НИКОЛОВ: Както на миналата сесия Станоев каза, че прилича на един 
конгрес, аз казвам, че това ми прилича на едно време, преди 10 ноември, 100 % или пълно 
единодушие при приемането на Бюджет след поименно гласуване с 33 гласа „за” Бюджета за 2010 
година на Община Монтана. Нека да ни е честит и да пожелаем успешно изпълнение на Бюджета и за 
шестмесечието да търсим нови възможности, както по приходната част така и за решаването на други 
проблеми пред Община Монтана.

Закривам тридесет и шестата сесия на ОбС – Монтана.

Заседанието бе закрито в 15,30 часа

Протоколчик:………………….
/Мария Петрова/ Председател ОбС:……………………

/Светлин Николов/


